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Jegyzőkönyv 
 

Készült Baté Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. április 27-én tartott képviselő-
testületi üléséről. 
 
Jelen vannak: 
Zsalakó Ernő-polgármester 
Bőzsöny András 
Gobányi Sándor 
Pápai Adrienn 
Tombor János-képviselők 
Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

− Zsalakó Ernő-polgármester köszönti a testületi tagokat. Megállapítja, hogy a testület ha-
tározatképes, mivel 5 fő képviselőből 5 fő jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat és 
megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs, a testület az alábbi napirendet 
tárgyalja. 

 
Napirendek: 

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
2. Az önkormányzat 2010. évi gazdálkodásáról, Esély Alapszolgáltatási Köz-

pont 2010. évi gazdálkodásáról, Önhiki beadásáról, 2011. évi közbeszerzési 
tervr ől 

       Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 
3. Az önkormányzat 2011-2014- évi gazdasági programjáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 
4. Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

5. Az önkormányzat 2011. évi munkatervéről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
6. Környezetvédelmi Alapról szóló rendelet módosításáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 

7. Petőfi u. 34. szám alatti ingatlan önkormányzati tulajdonba adásáról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
8. Szemétszállítási közszolgáltatásról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

9. Általános iskola támogatási kérelméről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
10. Szociális ügyek- zárt ülésen 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
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Napirendek tárgyalása: 
 

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester ismerteti az írásbeli előterjesztésben foglaltakat, és azokat az 

alábbiakkal egészíti ki:  
- A hangosító berendezést az önkormányzat már két rendezvényen használta, ennek a meg-

felelő kezelőjét még meg kell találni. A színpad szállítható állapotban van, sajnos csak a 
Malomban fér el. Megvolt a fiatalok rendezvénye közül még a tojásfestés is, húsvéti ját-
szóház, ezek jól sikerültek és a Pergólában lévő nyuszi fészek is nagy sikert aratott. A 
vastalanítóra az ajánlat megérkezett a Somogyvíz Kft-től, sajnos ez pár millióból nem 
oldható meg, az ajánlat szerint 14 millió forint lenne. A falunapi megbeszélést javasolja 
május 3-ára.  

 
− Bőzsöny András: egyeztetett az orvossal, a honlap ügyében, vállalta az orvos, hogy a hír-

hordóba is szívesen ír. A lázcsillapítás és égéskezelés ügyében adna felvilágosítást A Ba-
ba Mama klubhoz kéri továbbá az önkormányzat segítségét szőnyegvásárlással kapcsolat-
ban.   

− A jövő hétre szeretné összehívni az intézmények vezetőit, civil szervezeteket, hogy mi-
lyen formában, milyen információkat kérne tőlük a honlappal kapcsolatban.  

− A hangrendszer megvásárlásának örül, de véleménye szerint kicsit kapkodós volt a vásár-
lás és lehet, hogy máshol olcsóbb lett volna. 

 
− Zsalakó Ernő- polgármester: véleménye szerint a hangrendszer használatával kapcsolat-

ban az a probléma, hogy ha nem adják oda másnak az a baj, ha odaadják, akkor azt meg-
felelően kell szabályozni, de ahhoz nem ért, hogy hogyan kell kezelni egy ilyen berende-
zést. 

 
− Bőzsöny András: Jelzi, hogy a Bóna-közben van egy lámpa, ami nem világít, mert tele 

van bogárral. 
 

2. Az önkormányzat 2010. évi gazdálkodásáról, Esély Alapszolgálgatási Központ 2010. 
évi gazdálkodásáról, Önhiki beadásáról, 2011. évi közbeszerzési tervről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: Elmondja, hogy az önkormányzat bevételi forrásai megfele-

lőek voltak és pénz is maradt a tavalyi évben. Szerinte óvatos és mértéktartó volt a 2010-
es gazdálkodás. Kéri a kérdéseket, véleményeket.  

 
− Gobányi Sándor: az önkormányzat jól gazdálkodott,  ezt fel kell vállalni.  A lehetőségek-

hez képest számítani kell a pályázatokra. Tartalékokat kell képezni a költségvetésben, ami 
módosítható. A feladatokat célul kell kitűzni, és a tervek mentén haladni. Sok önkor-
mányzat nem jól gazdálkodik, és nagy célokat vállal, Baté nagy célt nem vállal. A társte-
lepülésekkel fontos az együttműködés, a gazdálkodás erre is kihat. Az intézmények fenn-
tartását, a dolgozókról való gondoskodást fel kell vállalni a lehetőségek között vagy azo-
kat túllépve. Jó munkaerőt csak jó pénzért lehet kapni, ezt a szándékot tartani kell. 
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− Zsalakó Ernő-polgármester: amennyiben nincs több kérdés, javasolja elfogadni az ön-
kormányzat beszámolóját rendelettel.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet al-
kotja:  
 

10/2011.(IV.28.) Baté Önkormányzat Kt. önkormányzati rendelete:  Baté Község önkor-
mányzatának 2010. évi zárszámadásáról és a pénzmaradvány jóváhagyásáról 
 /a rendelet a jk. melléklete/  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester elmondja, hogy az Esély Alapszolgáltatási Központ pénzma-

radvánnyal zárta a 2010-es évet, amelynek következtében nem kell az idén kiegészíteni a 
normatívát, az elmúlt évi megtakarítást engedélyezte az önkormányzat felhasználni. Java-
solja elfogadni a beszámolójukat, ha nincs kérdés.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
55/2011./IV.27./ Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ 2011. évi gazdál-
kodásáról szóló beszámolót 43642 e Ft kiadással, 52410 e Ft bevétellel a mellékletben foglal-
tak szerint elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
  
− Zsalakó Ernő-polgármester javaslatot tesz az Önhiki támogatási kérelem beadására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
56/2011. /IV.27./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 

Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi költségvetéséről szóló 
2010. évi CLXIX. törvény 6. számú melléklet 2. pontja alapján (továbbiakban: 6. számú mellék-
let) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 
támogatására. 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkor-
mányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján a következő nyilatkozatot teszi:  
 I. A települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1.000 fő alatti és a Baté székhe-
lyű körjegyzőséghez tartozik. 
 
II. A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött a 2011. évben ilyen jogcímen 7400 
ezer forint összegű bevételt tervez.  
 
III. Az önkormányzat a 2011. évi költségvetési rendeletét 17.419 ezer forint összegű működési 
célú hiánnyal fogadta el.  
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IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja meg az Ötv. 88. §. 
(2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső határát.  
 
V.  Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra nem kötelezett.  
 
Határidő: 2011.04.30. 
Felelős: polgármester 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester kéri a körjegyzőt, hogy a közbeszerzési tervhez a kiegészítést 
tegye meg.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: a 2011. évi közbeszerzési terv nemleges, de ha az 

adott beruházás megvalósul és eléri a nettó 15 millió forintot, akkor mindenképpen köz-
beszerzési eljárást kötelező lesz lefolytatni.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: javasolta, hogy fogadják el a Közbeszerzési tervet.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
57/2011./IV.27./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a 2011. évi közbeszerzési tervét a mellékletben fog-
laltak szerint elfogadja.  
 

       Határidő: azonnal   
       Felelős: polgármester 
  

3. Az önkormányzat 2011-2014- évi gazdasági programjáról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester elmondja, hogy a polgármesteri program alapján már a testü-

lettel többször átbeszélték a gazdasági programban szereplő dolgokat, amik a program 
végébe kerültek bele, ezzel kapcsolatos észrevételeket, kérdéseket vár a testülettől, hogy 
meg tudják alkotni az önkormányzat gazdasági programját. 

 
− Gobányi Sándor: Az I. fejezet 10-es pontjával kapcsolatban sok érdekes dolgot lát, de 

nem biztos abban, hogy ez így érinti az önkormányzatot pl. nemzetközi kapcsolatokban. 
Keres-e nemzeti kapcsolatot az önkormányzat először ezt kellene tisztázni? 

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: ez a felvetés az előző programban is benne volt, a 

folytatásaként került bele ide is. 
 

− Zsalakó Ernő-polgármester: szerinte a nemzetközi kapcsolatok keresésének a  lehetőségét 
fent lehetne tartani, mert vannak ilyen interregionális pályázatok is. 

 
− Gobányi Sándor: Van ezzel valami célja az önkormányzatnak? Ha nincs, akkor ki kell je-

lenteni, hogy nemzetközi kapcsolatot nem keres az önkormányzat, ezt   kihagyná a prog-
ramból, elsődlegesnek tartja a helyi kapcsolatok fejlesztését, elsősorban a körjegyzőséget 
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fenntartó településekkel, mikro körzetekkel és a földrajzilag határos településekkel. Ezt  a 
részt a  nemzetközi kapcsolatokról nem érti, hogy miért került idet? Ha a testület akar ve-
le valamit, akkor meg kell mondani, hogy mit akar ezzel kezdeni a jövőben.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: az első bekezdést bent hagyná a programban, a „térségek kö-

zötti fejlesztések kapcsolatoktól” lehetne törölni, a nemzetközi kapcsolatok részt a képvi-
selő úr javaslata alapján törlésre javasolja, egyelőre nem akar testvér-települési kapcsola-
tot az önkormányzat.   

 
− Gobányi Sándor: ide lehetne tenni zárójelbe talán a  közútfejlesztést, a vasútfejlesztést és 

a szennyvízelvezetéssel kapcsolatos dolgokat is akár. És a  kérdés, hogy mit akar ezzel az 
önkormányzat, kezdeményező lesz-e ezekben az önkormányzat? 

 
− Bőzsöny András: javasolja,  ha elfogadja a testület ezt a  programot,  akkor azt úgy tegye, 

ha egyes pontokat fejleszti, pontosítja, javítja benne, ami az előzőből is benne maradt pl.  
már nem két város közelségében van Baté, hanem 3 város Igal is város már; óvodánál  
nem 53 fő óvodás van,  hanem kevesebb; a„halastó már épül” az ne legyen benne, mert 
már megvan. Telefonnal való ellátottság már 10 éves, és talán már a mosdósi kórházat 
sem Tüdő- és Szívkórháznak hívják.  A programban a formázási dolgok egységesen le-
gyenek behúzva,  mert van ami táblázatban van, van ami behúzva. Talán jó lett volna egy 
olvasópróba is a végleges elfogadás előtt. Nem tudta összevetni azzal, amit korábban tes-
tületi ülésen kívül megbeszéltek. A Leader tagságot jobban is ki kellene használni, pályá-
zatokon, jó lenne itt több összegeket lehívni, talán még helyi központja is ennek Baté. 
Ebből többet írna a programba. A járdafelújításokba akár bele lehetne tenni az útfelújítá-
sokat is, ha ez 4 évre szól.  Petőfi u. 34. ingatlan is belekerült.  

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző a Petőfi u. 34. ingatlanról korábban a testület már dön-

tött, hogy megigényli az Államtól ezt az ingatlant, csak a szerződés tartalmáról nem dön-
tött még, azért került ide.  

 
− Bőzsöny András- a szennyvízhálózat építéssel mi lesz? Véleménye szerint  még nem dön-

tötte el  a testület ezt, ezt módosítani kellene szennyvízkezelés megoldására. 
 

− Gobányi Sándor: Véleménye szerint nagy munka van a program mögött, a közös munka 
jelei fellelhetőek. Tartalmi vonatkozásban azonban nem kevés pontatlanság van benne,  
például a 13. oldalon,  a Közművelődés, sport területén:   ide kellenének a civil szerveze-
tek tevékenységei is, támogatása. Pontosan meg kell fogalmazni, hogy milyen civil szer-
vezeteket támogat az önkormányzat,  és csak civil szervezeteket támogat, az Őszi Rózsák 
nyugdíjas klub nem civil szervezet. Az önkormányzat a civil szervezeteknél akarja őket 
támogatni, ez a kérdés? Szerinte nincs folyamatban a Helytörténeti Múzeum kialakítása 
sem, erre pályázatot adott be az önkormányzat. Ezeket a pontatlanságokat nem lehet meg-
engedni. 

− A tervezett feladatok költségkihatásairól: Jó lett volna behatárolni, hogy mit, mikor csinál 
az önkormányzat, melyik évben. Ebben kellene egy kollektív bölcsesség.  Esetleg még 
egy körben meg lehetne ezt tárgyalni. Kérdés, hogy mennyire szorítja az önkormányzatot 
a határidő, bár a kétkörös tárgyalás korábbi döntés is volt. Ha ezek nem fontosak, akkor le 
lehet zárni. 

 
− Bőzsöny András: szívesen végigolvasná a programot még egyszer a javítás után. 
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− Zsalakó Ernő-polgármester: ezt többször még át lehet beszélni, a programot nem egy kör-

ben  már tárgyalták polgármesteri programként, igaz nem hivatalosan beszéltek róla, de 
erről még tárgyalhatnak. 

 
− Gobányi Sándor: nem kritikát mondott, véleménye szerint alkossanak világos képet és be-

széljék még át a programot, nem kell elhamarkodni a dolgokat. Egybe az egészet nem lát-
ták, csak össze lett rakva. 

 
− Bőzsöny András: sok hiba van a programban. A program utolsó három oldalát tárgyalták 

csak át nem testületi ülésen.  
 

− Gobányi Sándor: elvi kérdések vannak a programban,  például az, hogy  támogatja-e a ci-
vil szervezeteket vagy nem az önkormányzat? A lehetőségek, a szándékok, az igények 
összhangja most csúcsosodik ki teljesen itt. Senki sem fogja azt számon kérni, hogy még 
egyszer áttárgyalja ezt a testület.  Nem munkát akar adni,  szívesen közreműködik abban, 
hogy hol vannak a javítani valók. Olyat kell alkotni, ami példaértékű lesz. 

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző a gazdasági programot, az alakuló ülést követő 6 hó-

napon belül kell elfogadni. 
 

− Bőzsöny András: olyan sorok vannak a programban, amik már nem oda valók.  
 

− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: amilyen hibákat észrevettek a programban küldjék el 
a képviselők és akkor ezeket ki lehet javítani.  

 
− Gobányi Sándor: javasolja, hogy a programot papíron is megkapják,  mert ezt csak nyom-

tatásban lehet igazán átlátni. Mit tud és mikor tud felvállalni az önkormányzat, ez min-
denkinek a feladata legyen,  mert például, ha nem lesz pályázat. akkor  nem tudja megol-
dani az önkormányzat például a vastalanító kérdését, amiről már 10 éve beszélnek.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: A vízmű-rendszernek nem ez a legnagyobb hibája, ezért nem 

lett eddig megcsinálva. Még egy félévet adna a gazdasági programra, hogy átbeszéljék.  
 

− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző a májusi ülésen újra lehetne tárgyalni, kinyomtatja 
mindenkinek, és a javítani valót addig beküldhetnék a képviselők, több szem jobban átlát-
ja, meglátja a hibákat.   

 
− Zsalakó Ernő-polgármester javasolja, hogy a májusi ülésen újratárgyalják a gazdasági 

programot, úgy hogy a javításhoz várja a képviselők javaslatait.  
 

Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
58/2011.(IV.27.) Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat 2011-2014. évi gazdasági prog-
ramjára tett javaslatot a következő – májusi -  ülésen tárgyalja újra.  
Kéri a program véglegesítésére a javításhoz  a képviselők javaslatait.  
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Határidő: 2011. 05.20.  
Felelős: polgármester  
 
4. Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
 
− Zsalakó Ernő-polgármester: a korábbi SZMSZ-t bizonyos kiegészítéseivel javasolja elfo-

gadni, igaz a régi SZMSZ szerint is jól működött a testület.  Körjegyző ezt alaposan elő-
készítette. Módosító javaslat eddig nem érkezett. Javasolja az előterjesztés elfogadását. 

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: Nincs SZMSZ módosítási kényszer, de mégis az 

1999-es SZMSZ-t a régi szabályokkal fenntartva jó áttekinteni, főleg azért is mivel ezt az 
új  2011. január 1-jétől hatályos jogalkotási törvény és a végrehajtási rendelete -  amely 
korábbi a törvénynél -  ezt igényli.  Sok dologra kell figyelni. Kéri a képviselőket, ha hi-
bákat találnak a pontokban, elírásban szóljanak és módosítanak rajta. Ezeket is lehet vál-
toztatni. Nem indult ezzel kapcsolatban jogalkotási tanfolyam, éppen most kapott a költ-
ségvetési rendeletre is egy szóbeli észrevételt a jogalkotási törvényre hivatkozva. Ilyen té-
ren sajnos magukra vannak hagyva a jegyzők, kis segítséget kapnak a Kormányhivataltól. 
Lehet még ezt is finomítani. A korábbi mellékletek nem változtak.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: van egy élő SZMSZ, várhatóan 2012. januártól új alkotmány 

is lesz, ezért jogszabály módosítási dömping várható jövőre. 
 

− Gobányi Sándor: Az indoklást elolvasva derült ki, hogy miért szükséges a módosítás, em-
lítésre méltó problémát nem lát, egy javaslata van, hogy az üléseken készült jegyző-
könyvnek legyen hitelesítője. Ez mindenhol már bevált gyakorlat. Ez egyfajta rotációs 
rendszerben működne, bármelyik képviselő sorra kerülne.  Reméli az önkormányzati mű-
ködés alapvető kérdései a jövőben sem fognak fejre állni. Szerinte az önkormányzati tör-
vény példaértékű.  Köszönet itt az SZMSZ alkotóknak, ebbe a rövid,  nem kevés munká-
ba, hogy ezt ide lehetett hozni az ülésre. Elfogadásra javasolja a programot, a javaslatával 
együtt.  Kérdése, hogy mit fejez ki a „helyben szokásos mód”, ezt az SZMSZ-ben kell 
meghatározni, akár lehet ez a buszmegálló hátsóján lévő hirdető is?   

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: az önkormányzati törvény alapján meg kell határozni 

azt a helyben szokásos módot, ahol a rendeletet ki kell hirdetni, mivel ehhez jogkövet-
kezmények fűződnek. Ha az összes hirdetőtáblát írjuk, akkor mi a garancia, hogy egy na-
pon kikerül mindenhová.  

 
− Gobányi Sándor: az állampolgárok csak munkaidőben tudják itt olvasni a rendeletet, ha az 

épületen belülre teszik. Mi lenne, ha a buszmegállóban lenne ez kihirdetve, ha oda tenné-
nek egy hirdetőtáblát.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző a honlapra is fel kerül a rendelet, ott mindenki számá-

ra hozzáférhető. A rendelet kivonatát a Hír-hordóba is meg lehet jelentetni, amely az ön-
kormányzat hivatalos lapja lehet.  

  
- Gobányi Sándor. hivatalos lapja nincs az önkormányzatnak, csak hírlevele van.  

 
- Bőzsöny András- megnézi, hogy ezt be kell-e jelenteni a hírközlési hatóságnak.  
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- Gobányi Sándor: el kell dönteni, hogy mi legyen ez a helyben szokásos mód.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző ez a javasolt hirdető tábla, amíg nincs készen, addig 
nem lehet ezt a rendeletbe beleírni helyben szokásos módnak, de a rendelet ezen részét 
lehet később módosítani.  

 
- Gobányi Sándor- ezt a javaslatát, a helyben szokásos móddal kapcsolatban időlegesen 

visszavonja.  Az önkormányzati hírlevél, a hírek közreadási módja. Tartózkodás intéz-
ményéről kérdezne még.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia - körjegyző a „tartózkodás” hivatalos BM. álláspont szerint 

„nem” szavazatot jelent, lehet azt szabályozni, hogy nincs tartózkodás, de rendeletünkbe 
korábban is benne volt és most is bele került.  

 
- Gobányi Sándor: képviselői esküben erre vonatkozóan van kötelezettség.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: javasolja módosítani a tervezetben, hogy hírlevél legyen hi-

vatalos lap helyett a Hír-hordó megnevezése, ami alkalmanként jelenik meg, továbbá a 
jegyzőkönyv-hitelesítővel javasolja kiegészíteni az SZMSZ-t. Javaslatot tesz a rendelet 
elfogadására, ezen módosításokkal együtt.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi  rendeletet al-
kotja:  
 
 11/2011.(IV.28.) Baté Önkormányzat Képviselő-testületének önkormányzatai rendele-
te: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról  
/A rendelet a jk. melléklete/  
 
5. Az önkormányzat 2011. évi munkatervéről 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 
− Zsalakó Ernő-polgármester: a képviselők véleményét kéri ki a napirendi ponttal kapcso-

latban.  A jövőre nézve azokkal a kötelező napirendekkel egészítették ki a tervet, amivel 
már foglalkozott a testület korábban.  

 
− Tombor János: javasolja, hogy többször legyen falubejárás, esetleg szeptemberben is, ha 

megoldható. 
 

− Gobányi Sándor: SZMSZ munkatervről szól, akkor az ülésterv helyett ez munkaterv lesz? 
Fő feladatokat tartalmaznia kellene. A korábbi gyakorlatban a  költségvetésben a források 
jelzésével szerepelnek a főbb feladatok. Kérdése, hogy melyik döntés az igazi? A jelenle-
gi, vagy a korábbi SZMSZ? A jelenlegi munkatervben csak a testületi ülések vannak fel-
sorolva. Véleménye szerint itt csak ülésterv szerepel, ezt tekinti a testület munkatervnek?  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: Javasolja így elfogadni a tervet, hiszen a tervezésnél már a 

költségvetési koncepcióban is megfogalmazta a testület az éves feladatokat, amiket végre 
kíván hajtani a testület. A gazdasági programban pedig benne vannak a tervezett feladatok 
is. A lényeg szempontjából mindegy, hogy ez ülésterv, vagy munkaterv. Javasolja, hogy 
úgy fogadják el a tervet, ahogy van és ne módosítsanak rajta. 
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− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: ez munkaterv a napirendi pont szerint. Idézi a korábbi 
SZMSZ-ből a munkatervre vonatkozó részt, mivel az új még nem lett kihirdetve. Van egy 
polgármesteri program, amelyből készül a gazdasági program. Ez a munkaterv, amely a 
képviselő-testület munkáját tartalmazza, itt fogadja el a testület a rendeleteit, döntéseket 
hoz, ezeken az üléseken dolgozik a testület, ezt ki lehet még bővíteni. Munkaterv az, hogy 
milyen üléseken, milyen döntéseket fog hozni várhatóan a testület, erre irányít rá a mun-
katerv. Ezt ő így látja.  

 
− Bőzsöny András: SZMSZ szerint tartalmazza a munkaterv, azoknak az ügyeknek a  pon-

tos megjelölését, amelyhez kell véleményeket kérni pl. közmeghallgatás. A polgármester 
feladata a munkaterv készítése? 

 
− Gobányi Sándor: a közmeghallgatás az éves munka értékelése. 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: a közmeghallgatás másról is szólhat, azt a testület határozza 

meg, lehet ott a szennyvízelvezetés is a téma. A polgármester feladata a terv elkészítése. 
A munkaterv azokat tartalmazza, amiket közösen határoz el az üléseken a testület. Ha ezt 
a tervet tudja tartani az önkormányzat, akkor ebben az évben szinte minden programot 
véghez tudnak vinni. 

 
− Gobányi Sándor: néhány példát mond a véleményéhez. Ez a terv a testület tervezett ülése-

inek időpontját tartalmazza, de a tervezett tárgyalt napirendeken túl év végére mindig 
többet teljesít a testület, mint ami le van ide írva. Ha nincs rögzítve minden,  az azért jó, 
mert akkor nem kell elszámolni, ez rugalmas vezetési módszer, ez a kényelem világa. Év 
végi közmeghallgatásban gyönyörű eredményekről számol el mindig a testület. Most kel-
lene elhatározni, hogy mit akar ebben az évben megvalósítani a testület? Például a temető 
fenntartási tervet akarja-e ebben az évben megvalósítani. Ötleteket lehet mondani, de 
nincs  egyezség  abban, hogy mik azok az ügyek, amiket rendezni kell a településen eb-
ben az évben. Ha pályázatot nyer az önkormányzat például kézilabdapályára, akkor mást 
nem biztos, hogy meg tud valósítani. Véleménye szerint ez a legegyszerűbb módja a  fele-
lősség kibújása alól, ha semmit nem határoznak el és akkor nincs mit számon kérni. 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: úgy gondolja, hogy pontosan ez az ülésterv, munkaterv tar-

talmazza azt, amit a közös esti képviselői találkozókon megfogalmaztak, hogy mivel kí-
ván foglalkozni az idén a testület. Ezt akkor még jobban ki kellene bontani? Például  itt 
van benne a   temető-terv,  és az emlékhely itt van, ki az előkészítő, ki az előadó stb. Ez 
nem felelősség alól kibújás szerinte.  Vitatkozhat erről decemberig a testület, hogy az el-
veket hogyan fektessék le,  ha ezt a munkatervet tudná tartani a testület, akkor mindent 
amit elterveztek meg tudnák valósítani.  Kéri, hogy fejtse ki milyen munkatervre gondol a 
képviselő úr? 

 
− Gobányi Sándor: nem tud itt munkatervet alkotni, kérése, hogy a  címe a programnak az 

legyen, hogy 2011. évi ülésterv.  
 

− Zsalakó Ernő-polgármester A képviselő-testület nem a testületi ülésen dolgozik, nem ott 
fejti ki a munkáját?  

 
− Gobányi Sándor: A hivatkozásának az alapja az elfogadott SZMSZ volt, amely tartalmaz-

za, azt, hogy mit kell tartalmaznia a munkatervnek, ezért helyesen  szerinte ez a terv „ Az 
önkormányzat, képviselő-testület 2011. évi üléseinek terve” lenne. Az SzMSZ_ben meg-
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fogalmazott  munkatervben, itt  csak egy  elem jelenik meg ebben az előterjesztésben.  Ha 
szépen  felkéri erre valaki,  akkor prezentál egy munkatervet. 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: elfogadásra javasolja ezt a 2011. évi munkatervet az előter-

jesztésnek megfelelően. Vagy  decemberig azon játsszon a testület, hogy ülésterv, vagy 
munkaterv legyen? Milyen munkatervet készítsünk? 

 
− Gobányi Sándor: Kikéri magának azt, hogy az ő hozzászólását játékként minősítse  a pol-

gármester, sőt  szégyellje magát a Polgármester, micsoda dolog egy felelősségteljesen el-
mondott véleményt így minősíteni.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester – nem szégyelli magát.  
 
− Tombor János: a falubejárást azért javasolja kétszer, mert akár össze lehetne vonni a Tisz-

ta Udvar Rendes Ház programmal. Az előző bejárásban leírtakkal  össze lehetne akár vet-
ni az ott tapasztaltakat.  

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: felmér egy állapotot májusban a testület, a szeptemberi bejá-

rásnak úgy lehetne jelentősége, hogy a májusi bejárásnak lenne a kontrollálása.  
 

− Tombor János: ezt akkor így javasolja, továbbá a decemberi karácsonyi ünnepségekre va-
ló felkészülést a  novemberi ülésről októberre tenné át, hogy legyen idő mindent besze-
rezni és felkészülni az ünnepségekre. 

 
− Bőzsöny András: október elején lesz idősek napja? 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: az Esély Központ szervez ilyen rendezvényt, a programjai-

ban benne van. Javasolja akkor előbb a módosításokat elfogadni. Szeptemberi falubejá-
rást, karácsonyi ünnepségeket októberre előrehozni.  

 
− A módosításokat a testület  4 igennel és 1 tartózkodással  elfogadta.  

 
− Javasolja a 2011. munkatervet, munkaterv elnevezéssel elfogadni.  

 
 

Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen 1 nem,  1 tartózkodással  az alábbi határozatot 
hozza:  
 
59/2011.(IV.27.) Baté Önkormányzat Kt. határozat  
az Önkormányzat 2011. évi munkatervéről:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat 2011. évi munkatervét a melléklet-
ben foglaltak szerint elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
  
6. Környezetvédelmi Alapról szóló rendelet módosításáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
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- Zsalakó Ernő-polgármester javasolja a rendeletmódosítás elfogadását az előterjesztés 
alapján.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző a véleményezést megelőzően fogadta a testület a ren-

deletet, most megjött a vélemény a környezetvédelmi hatóságtól,  ezzel  javasolja elfo-
gadni.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendelet alkotja:  
 
12/2011.(IV.28.) Baté Önkormányzat Kt. önkormányzati rendelete: A Környezetvédelmi 
Alap létrehozásáról szóló 3/2011.(III.11.) önkormányzati rendeletének módosításáról  
/A rendelet a jk. melléklete/  
 

7. Petőfi u. 34. szám alatti ingatlan önkormányzati tulajdonba adásáról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: az előterjesztésben leírt kérésre a mai postával elutasítás ér-

kezett e-mailben. A jelenlegi állapotot tudják rögzíteni, de a végleges tartalmát el kell fo-
gadni a jogi irodának is, a vagyongazdálkodási irodában. Hivatkoznak a Kormány rende-
letben foglaltakra. Az épületet megnézték, amely igen keményen felújításra szorul.  

 
− Bőzsöny András: a lakóház négyzetméteréről sem talált semmit a szerződésben. Nincsen 

az épület mérete benne? Ezt bele kellene írni.  
 

− Zsalakó Ernő-polgármester: sok időbe kerülne ez a felújítás, átalakítás, lehet, hogy 5 évig 
nem is tudnának hozzányúlni az épülethez. Meg kellene várni a jogi iroda javaslatát. Kéri 
a testület tagjait, hogy erősítsék meg, azt, hogy a leírt javaslatokat kérik a szerződésben 
rögzíteni, és az épület négyzetméterét is.  

 
Baté Önkormányzat  Képviselő-testülete 5 igen egyhangú  szavazattal  az alábbi határozatot 
hozza:  
 
60/2011.(IV.27.) Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Államtól megigényelt és megkapott Baté, 
Petőfi u. 34. számú ingatlan tulajdon átruházási szerződését az alábbiakkal kéri kiegészíteni:  

 
1. V.1.) „Az Önkormányzat tudomásul veszi, hogy az Ingatlan tulajdonjogát a fennálló ter-

hekkel és kötelezettségekkel együtt szerzi meg.” kiegészül azzal, hogy  A birtokba adó 
Magyar Állam nem tud erről információt adni, mivel nem áll rendelkezésére. 

2. V.5.) „Amennyiben az Önkormányzat e tájékoztatási kötelezettségnek részben vagy 
egészben nem tesz eleget, abban az esetben az Ingatlan becsült forgalmi értékének 5%-át 
köteles az MNV Zrt. felszólítását követő 30 napon belül, mint késedelmi kötbért megfizet-
ni. A késedelmi kötbér megfizetése azonban nem mentesíti az Önkormányzatot tájékozta-
tási kötelezettsége alól.” A fenti mondatot  javasolja kivenni, mivel nem tudjuk értelmez-
ni, hogy mi minősül részben teljesítésnek a 15 év alatt, vagyis ha egy évben anyagi okok 
miatt nem csinál az önkormányzat semmit, akkor is fizessen?  

 
3. Javasoljuk, továbbá a megállapodás mellékletében rögzíteni kell az ingatlan jelenlegi ál-

lapotát és a tényleges használhatósághoz elengedhetetlenül szükséges elvégzendő felada-
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tokat. Az ingatlan felújítási ideje szerves részét képezi a 15 éves kötelezettség vállalási 
időnek. 

Azonnali feladatok az ingatlan megtekintése, átvétele után:  
- az udvar bozótmentesítése 
- a tetőhéjazzatok javítása, hogy a beázások megszűnjenek 
- a melléképületek statikai vizsgálata 
- a volt lakóépület statikai vizsgálata 
- a volt lakóépület lomtalanítása 
- a volt lakóépületben a vakolatok eltávolítása 
- a statikai vizsgálatok eredményeinek kiértékelése, az intézkedési terv elkészítése költ-

ségvetéssel 
- képviselő-testületi döntés az elvégzendő munkák ütemezéséről 
- pályázatok figyelése és benyújtása az épület hasznosításával összhangban 
- források megteremtése az elvégzendő munkákhoz.  
 

4. Javasolja rögzíteni a megállapodásban az ingatlanon lévő épület  területét. 
 
Kéri a polgármestert, hogy a fentiek miatt egyeztessen a vagyonkezelővel.  
 

      Határidő: 2011.05.31. 
      Felelős: polgármester  
 

8. Szemétszállítási közszolgáltatásról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: elmondja, hogy minden évben a kistérség tárgyal a jelenlegi 

üzemeltetővel, aki hajlandó további engedményeket biztosítani a közbeszerzési értékha-
tárt figyelembe véve, akár vállalnak egy lim-lom akciót is. 

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: 2012. december 31-ig kötnék meg a szerződést, nem 

kell közbeszerzést lefolytatni. A lim-lomot vállalja ebben az évben a cég, az ingatlanok 
száma továbbra is marad 260 db. 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: minden lakóingatlan tulajdonos köteles gondoskodni erről, 

most még az önkormányzat fizeti, addig nincs probléma.  Általánosságban elmondható, 
hogy kb.  230 kuka van kitéve hétről-hétre, ennek akkor van jelentősége, ha nem a lakó 
fizeti. Az önkormányzat a közszolgáltató legjobb vevője. Lesznek majd kötelezettségek a 
Kaposmenti Hulladékgazdálkodási programban is, hogy a szemetelő fizet elvet fogják 
előbb-utóbb érvényesíteni. A lakosságot erre is fel kell készíteni, hogy várhatóan ilyen 
költségei is lesznek. Az új szerződést javasolja  megkötni a KVG- Rt-vel 2011. június 1-
jétől 2012. december 31-ig, amely nem éri el a közbeszerzési értékhatárt.  

 
− Bőzsöny András: a zöldhulladék és a temetői szemét elszállítása ebben nincsen benne? 

 
− Zsalakó Ernő-polgármester: azok konténer bérleti díjjal mennek és megsemmisítési díj  

van rajtuk. Két konténer van. 
 

− Bőzsöny András: Svédországban, például már fizetnek a szemétért, vagy Németország-
ban. Örülne akár egy szemétégetőnek is  a faluban, igaz sokan tiltakoznak ellene, de abból 
energiát lehetne termelni. 
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Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:  

 
61/2011./IV.27./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Kaposvári Városgazdálkodási Zrt-vel közszolgáltatási 
szerződést köt a községben lévő települési szilárd hulladék gyűjtésére, szállítására és ártalmatla-
nítására  2011. június 1-jétől 2012. december 31-ig.  
A közszolgáltatás díja 2011. évben változatlan marad.  
Kéri a polgármestert a szerződés megkötésére.  

 
Határidő: 2011.05.31. 
Felelős: polgármester 
 

9. Nagyberki Általános Iskola támogatási kérelme 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 

 
− Zsalakó Ernő – polgármester : az elmúlt évben támogatták a tanulók kirándulását 2500 Ft-

tal, javasolja, hogy idén is támogassák őket. A támogatást Nagyberkiben az alapítványon 
keresztül kérik. Nem csak a Nagyberki iskolába járó, de a Taszári iskolába járó gyerekek 
kirándulását is javasolja támogatni a tavalyihoz hasonlóan. Az alapítvány és az iskola 
számoljon el a felhasznált összegről -   a szülő aláírásával -   augusztus végéig. 

 
− Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző : az iskolát és a szülőket értesíteni kell a támogatásról, 

hogy tudjanak erről.  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza:  
 
62/2011.(IV.27.) Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyberki és a Taszári Általános iskolába járó batéi 
állandó lakosú gyerekek kirándulását az önkormányzat 2500 Ft/fővel támogatja. Kéri az intéz-
ményeket, hogy a támogatásról az iskola, alapítvány a szülő aláírásával együtt számoljon el az 
önkormányzat felé 2011.08.31-ig.  
A fel nem használt összeget az önkormányzat részére 2011. 09.10-ig fizesse vissza.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  
  
A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját. 
  

K.m.f. 
 

Zsalakó Ernő  Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester  körjegyző 
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